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De BNMO is er om er ook  
achter de voordeur voor u te zijn
Bij de BNMO besteden wij veel aandacht aan onze leden en aan-
staande leden, zo optimaal mogelijk als belangenbehartiger. Le-
den, hun partners en gezinnen die vaak ook nog onder moeilijke 
omstandigheden verkeren, ongeacht hun geüniformeerde ach-
tergrond. Onze samenleving doet veel voor onze medemens: de 
voedselbank, maatschappelijk werk, de kledingbank, vluchtelin-
genwerk etc. Voor hen een baken van warmte die wordt gebo-
den, ook onder economisch moeilijke omstandigheden. 
De BNMO kan nog veel doen voor haar leden. Weliswaar veel 
minder dan vroeger, maar de legitimering is dat er inmiddels 
veel is geregeld in onze samenleving qua voorzieningen, door 
het ministerie van Defensie en inmiddels ook door onder meer 
de Nationale Politie. Dat is ook te zien aan de inspanningen van 
de uitvoeringsorganisatie ABP alsmede - en steeds beter – die 
van de uitvoeringsorganisatie NLVi. Immers, de Veteranenwet 
en het Veteranenbesluit bieden genoeg om ook de (militaire) 
dienstslachtoffers die geen veteraan zijn te ondersteunen. Veel 
van onze leden zijn naast dienstslachtoffer ook veteraan. Daar-
naast wil en zal Vfonds ook in de toekomst een bijdrage blijven 
geven aan de BNMO. 
‘Hoe ouder je mag worden, hoe meer je vaak ook vroeger mist.’ 
Dit hoor ik vaak als ik u spreek in Doorn bij een van onze pro-
gramma’s of activiteiten en binnen uw afdeling. Ook ik, als 
70-plusser, maak mij daar volgens mijn kleinkinderen soms 
schuldig aan. Koester deze gedachte en het kunnen terugkijken, 
koester en waardeer ook ‘wat nog wél kan!’
Tegelijkertijd bevindt de BNMO zich ook in uitdagende omstan-
digheden, bestuurlijk en qua organisatie maar ook op financieel 
gebied. Beide aspecten hangen nauw samen, alleen met een 
gezamenlijk gedragen en zorgvuldig transitieproces (zie ook: 
Van de Bestuurstafel, pagina 14 en 15) kan er toekomstbesten-
digheid worden bereikt. 
Trots ben ik op onze vrijwilligers, medewerkers en vrijwillige 
besturen, (coördinator) contactpersonen en de (decentrale) ac-
tiviteiten. Zonder hen kan de BNMO niet. Daarom hebben wij 
uw steun ook hard nodig. Steun ‘in handjes’ en in financiële bij-
dragen. Wij beheren onze uitgaven zorgvuldig, ook de afgelo-
pen jaren met het steeds duurder wordende leven. Dit betekent 
ook dat wij, in datgene wat wij kunnen bieden, keuzes moeten 
maken. Keuzes niet vanuit het hart, maar vanuit de realiteit. Uw 
(financiële) bijdrage/contributie is voor de BNMO, ook uit soli-
dariteit, in de toekomst belangrijk en 
welkom. 
De BNMO kenmerkt zich al bijna 80 
jaar als doorzetter en voorloper van 
veel, dit DNA zit in ons allen. ‘Eén 
voor allen, allen voor één!’
Veel leesplezier, graag tot ontmoe-
tens en hartelijke groet,

Ronald Odenkirchen, 
Algemeen voorzitter BNMO

In dit nummer

Politieombudsman  is onafhankelijk        

Onrust onder Libanonveteranen 

Behalve lid van de Eerste Kamer voor de Christen Unie 
is Hendrik-Jan Talsma sinds 1 juli 2023 ook de Ombuds-
functionaris van de politie. In die rol werkt hij onafhan-
kelijk van de Nationale Politie. Wat mogen dienstslacht-
offers en hun familieleden van Talsma verwachten? “Ik 
sta buiten de hiërarchische lijn. De korpsleiding heeft 
daar welbewust voor gekozen en handelt daar ook 
naar.”  

In het Eindhovense inloophuis voor veteranen De Treffer 
kwamen op 19 oktober zo’n 30 Libanonveteranen 
en hun aanhang bijeen vanwege de actuele 
ontwikkelingen in Libanon. Op deze door de stichting 
Weerzien met Libanon georganiseerde bijeenkomst 
werden ze onder meer bijgepraat door Gielt Algra 
van het NLVi en  -via een liveverbinding- met NOS-
correspondent Sander van Hoorn. Ook de BNMO was 
erbij aanwezig.  
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Colofon

Het organiseren van workshops ‘Drones bouwen’ voor 
gewonde Oekraïense militairen, om zo te werken aan 
hun herstel en hen het gevoel geven dat ze weer iets 
bij kunnen bijdragen aan de verdediging van hun land. 
Dat is het voornaamste doel van de stichting DroneAid 
Collective, bestaande uit Oekraïense vluchtelingen 
in Nederland. Sehziy Galgan (35): “De contacten 
onderling met andere gewonde militairen, dat is heel 
waardevol.” 
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Kort en bondig | Door: Fred Lardenoye 

Veteranenmonument  
onthuld in Lopik

Samenwerking BNMO 
en DroneAid Collective

Op de Nationale Monumentendag, op 14 september 2024, 
werd in Lopik het Veteranenmonument officieel onthuld. 
Het monument is een blijvende erkenning voor de inzet van 
veteranen die onze samenleving hebben gediend bij defen-
sie, maar ook bij de politie, brandweer en ambulancedienst. 
Het initiatief voor dit monument werd genomen door 
Nieuw-Guineaveteraan en BNMO-lid Arie Langenberg. Het 
Veteranenmonument is toepasselijk gelegen aan de Vrijheid-
slaan in Lopik. Na het hijsen van de Nederlandse en de vete-
ranenvlag was er een toespraak van burgemeester Laurens 
de Graaf. Het monument werd door Arie en zijn dochter Bi-
anca officieel geopend. Vijf kinderen van een van de scholen 
die het monument hebben geadopteerd knipten vervolgens 
de linten door.

Op 8 oktober kwam de Oekraïense Yana Rudenko kennisma-
ken met het Hoofdbestuur en het Team Verenigingsonder-
steuning (TVO) van de BNMO in Doorn. Rudenko is een van 
de oprichters van het DroneAid Collective, een initiatief van 
Oekraïners in Nederland om gewonde Oekraïense militairen, 
die onder meer in het Militair Revalidatie Centrum (MRC) in 
Doorn herstellen, met elkaar en met andere betrokkenen in 
contact te brengen. Daartoe organiseren zij door heel Ne-
derland workshops ‘Drones bouwen’, waarbij gewonde Oek-
raïense militairen ervaringen kunnen uitwisselen en nieuwe 
skills leren om weer vorm te geven aan hun toekomst. Een 
soort begeleid lotgenotencontact, zoals de BNMO dat voor 
Nederlandse veteranen en dienstslachtoffers aanbiedt. Kort-
om, genoeg reden om verdere gesprekken te voeren over 
een vorm van samenwerking waarbij ook het Nationaal Vete-
ranen Platform betrokken is. Meer over DroneAid Collective 
lees je op pagina 12 en 13.  

Nieuw-Guineaveteraan en BNMO-lid Arie Langenberg (l) met 
burgemeester Laurens de Graaf van Lopik (m) bij de onthulling 
van het veteranenmonument. Foto: Stichting Veteranen 
Lopikerwaard 

V.l.n.r.: lid TVO Jeannine Jansen, Yana Rudenko, 
hoofdbestuurslid Joyce van Assen en algemeen voorzitter van de 
BNMO Ronald Odenkirchen. Foto: Jantine van Rosmalen

Misstanden bij ‘Blauwe haven’
Bij het project ‘Blauwe Haven’ zijn verdenkingen van on-
gewenst gedrag tegen politiemensen met PTSS. Naar 
aanleiding daarvan zijn vorige maand een medewerker 
van het Politiedienstencentrum en een medewerker van 
de Eenheid Rotterdam met buitengewoon verlof ge-
stuurd. Het onderzoek van het Landelijke Team Interne 

Onderzoeken kwam op gang nadat er meldingen van 
ongewenst gedrag waren binnen gekomen. Tegen een 
van de geschorste medewerkers is inmiddels een straf-
rechtelijk onderzoek gestart. De Blauwe Haven is een 
project waarbij getraumatiseerde politiemensen kunnen 
herstellen en reïntegreren ( zie ook: de Kareoler 3-2022).
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Kort en bondig | Door: Fred Lardenoye 

Libanonveteranen in 
Doorn bijeen

Geslaagde Riviercruise 
Nu of Nooit

Zo’n 150 Libanonveteranen en hun aanhang waren op 13 
oktober afgekomen op een inloopmiddag die door het Ne-
derlands Veteraneninstituut werd georganiseerd. Aanleiding 
was de oorlog in het Midden-Oosten, die sinds de oorlog tus-
sen Hamas en Israël uitgebreid is naar Libanon. Met name in 
het UNIFIL-gebied waar van 1979 tot 1985 Nederlandse mili-
tairen ingezet werden, woeden hevige gevechten tussen het 
Israëlische leger en de militaire tak van Hezbollah. 
De Libanonveteranen werden in Doorn ontvangen door 
directeur Erkenning en Waardering van het NLVi Matthijs 
van der Hoeven en werden via een liveverbinding vanuit 
Beirut bijgepraat door Daisy Mohr, correspondente van het 
NOS-journaal. Ook de BNMO was bij de bijeenkomst aanwe-
zig met een stand, hetgeen door de aanwezige leden zeer 
gewaardeerd werd.

Op zondag 8 september vond weer de jaarlijkse cruise plaats 
die de stichting Nu of Nooit aanbiedt met medewerking van 
de BNMO. De vaartocht is bedoeld voor fysiek en mentaal 
gewonde ‘geüniformeerden’. Zo’n 135 BNMO-leden met 
partners en kinderen genoten van een mooie bootreis vanaf 
Deventer naar Zutphen, waar een rondleiding met gids op 
het programma stond. 
Uiteraard werd aan boord ook eten en drinken geserveerd 
en voor kinderen waren er speciale activiteiten georgani-
seerd. Het was weer een zeer geslaagde activiteit, met dank 
aan de stichting Nu of Nooit en alle vrijwilligers die dit mede 
mogelijk gemaakt hebben!

De aanwezigen op de inloopdag voor Libanonveteranen werden 
op 13 oktober bijgepraat door NOS-correspondente Daisy Mohr. 
Foto: Hans Nijs

 Ook kinderen amuseerden zich prima aan boord. Foto: Jeannine 
Jansen

Veteranenontvangst Nationale Taptoe

Ook dit jaar was er op vrijdag 27 september weer de traditionele veteranenontvangst bij 
de Nationale Taptoe in de Ahoy-hal te Rotterdam. Ook de BNMO was daar met een stand 
aanwezig en kreeg daarbij veel aanloop. Voor een verslag van de Nationale Taptoe met het 
motto Alive and Kicking, zie het afdelingsnieuws vanaf pagina 18.

Foto: Hans Nijs
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Door: Fred Lardenoye 

‘Ik heb me 30 jaar schuldig gevoeld’  
Pas sinds hij zijn werkende leven is gaan afbouwen, denkt voormalig 
dienstplichtig chauffeur Antoine Damen vaak terug aan 9 november 
1979. De dag waarop hij met zijn drietonner op een mijn reed en zijn bij-
rijder sergeant Philip de Koning om het leven kwam. Lange tijd stopte 
hij het weg, maar de laatste jaren is hij steeds bewuster bezig met zijn 
veteranenstatus. 

“9 November 1979 staat echt in mijn ge-
heugen gegrift,” zegt oud-dienstplich-
tig chauffeur Antoine Damen (68) over 
de aanslag in Zuid-Libanon, nu precies 
45 geleden. We spreken hem in Doorn, 
waar hij deelneemt aan het program-
ma Ontmoetingspunt Doorn (OPD) van 
de BNMO-afdeling Brabant. Enkele ja-
ren geleden werd hij door een kennis 
gewezen op de BNMO. “Dat was een 
dienstslachtoffer die al jarenlang naar 
Doorn kwam. Sindsdien komen wij hier 
ook vaak.” Het was algemeen voorzit-
ter van de BNMO Ronald Odenkirchen 
die hem erop wees dat hij het Draagin-
signe Gewonden (DIG) kon aanvragen. 
“Ik vond het heel indrukwekkend dat 
ik hem dit jaar op Veteranendag kreeg 
uitgereikt na een toespraak door de mi-
nister van Defensie. Daar spreekt dan 
wel een stukje waardering uit.” 

Dienstplichtig chauffeur 
Dat hij als dienstplichtige uitgezonden 
werd naar Libanon, was geen verras-
sing. “Ik had me bij de keuring al heel 
bewust aangemeld voor het VN-batal-
jon in Assen. Ik wilde niet op een kazer-
ne alleen maar poetsen en voor de rest 
niks doen.” Hij was ook al wat ouder 
omdat hij uitstel had gekregen om eerst 
zijn technische opleiding af te maken. 
“Ik was van lichting 79-2 en kwam eerst 
op de rijopleiding in Bergen op Zoom 

V.l.n.r. Wim van Beek, Sjors Cammeraat en Antoine Damen op de plek van de aanslag in 
Libanon in 2009 tijdens de opnames van de docu ‘Groetjes uit Libanon’.  
Foto: Fred Lardenoye

op de drietonner terecht.” Na de oplei-
ding ging hij naar Assen en maakte hij 
deel uit van de tweede lichting Neder-
landse Unifillers die op 19 september 
1979 naar Libanon vertrok. “Daar ben ik 
voor de foerier gaan rijden. Op zich een 
hele mooie job, want ik kwam overal in 
het gebied. En het was ook nog relatief 
rustig, met nauwelijks wapengekletter. 
Dus het was relaxed rijden en af en toe 
thee drinken. Heel anders dan de jon-
gens die op een post zaten.” Tot die fa-
tale dag op 9 november. 

Cognac 
Hij denkt er vaak aan terug. “Het begon 
als een gewone dag met een ritje naar 
Haris (het Nederlands hoofdkwartier, 
red.). Voor ik vertrok zei de foerier dat 
hij op de post bleef en vroeg hij of ik 
in zijn plaats sergeant De Koning wilde 
ophalen omdat hij, voordat hij terug-
ging naar Nederland, nog iets wilde 
kopen.” Om 6.00 uur vertrok Damen 
en pikte onderweg De Koning op. “Het 
was schitterend weer. Hij vertelde hon-
derduit over wat hij terug in Nederland 
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Door: Fred Lardenoye 

Antoine Damen overleefde 45 jaar geleden aanslag op Unifillers in Libanon Antoine Damen overleefde 45 jaar geleden aanslag op Unifillers in Libanon 

‘Ik heb me 30 jaar schuldig gevoeld’  

Antoine Damen: “9 November 1979 staat echt in mijn geheugen gegrift.” Foto: Karin Stroo

zou gaan doen. Hij zou de volgende 
dag ook jarig zijn." 
Onderweg stapten nog drie Neder-
landse soldaten op, die net terugliepen 
van hun wacht naar post 7-19, de zoge-
heten keukengroep. Van wat er vervol-
gens gebeurde, herinnert Damen zich 
maar flarden. “Het was stil op een ge-
geven moment. Ik realiseerde me dat 
ik in die wagen zat met mijn hand nog 
op het stuur, dat de voorruit weg was, 
dat mijn voet op het pedaal zat en dat 
de beschermkap van de motor om mijn 
been gekruld was. Hoe ik uit de auto 
ben gekomen, daar heb ik geen benul 
meer van. Achteraf blijkt dat ik er door 
een Libanees die vlakbij woonde uitge-
haald ben. Ik weet nog dat hij me vroeg 
of ik cognac wilde, maar ik weerde dat 
af, ik zei: ‘ik heb niks nodig’.” 

Gerepatrieerd 
De drietonner was op een antitankmijn 
gereden, die explodeerde aan de kant 
waar Philip de Koning als bijrijder zat. 
Van wat er met Philip en de anderen ge-
beurde, staat Damen niet veel bij. “Wel 
zag ik dat het lichaam van Philip in de 
laadbak lag. Achteraf is dat ook beves-
tigd.” Zelf werd hij naar het hospitaal in 
het UNIFIL-hoofdkwartier in Naqoura 
gebracht. Na ontslag uit het hospitaal 
mocht hij terug naar zijn post 7-4. “Maar 
ik mocht vanwege mijn verwondingen 

geen actieve dienst doen. En omdat ik 
al verlof had voor een bruiloft ben ik in 
december vanuit het hospitaal in Haris 
gerepatrieerd naar Nederland.” 
Damen bracht nog enige tijd door in 
het militair hospitaal en het Militair 
Revalidatiecentrum om te herstellen. 
”Terwijl ik eigenlijk terug wilde naar Li-
banon, maar dat mocht niet. Dat vond 
ik heel erg, want van toen af aan hoor-
de ik er eigenlijk niet meer echt bij. Dat 
ervaar ik op reünies tot op de dag van 
vandaag. Ik moest naar Assen toe om 
mijn diensttijd uit te dienen en de rest 
van mijn eenheid ging na terugkeer op 
groot verlof.” 

PTSS 
Damen pakte na de dienst zijn werk als 
onderhoudstechnicus weer op en in 
1986 nam hij naast zijn werk de boer-
derij van zijn ouders over waar hij zich 
ook vestigde. In 2009 besloot hij mee te 
werken aan de documentaire Groetjes 

uit Libanon. Vredesmissie in Oorlogsge-
bied waarin hij samen met Sjors Cam-
meraat en Wim van Beek, twee van de 
militairen die tijdens de aanslag achter-
op de drietonner waren gesprongen, 
terugkeerde naar de onheilsplek in Li-
banon. “Ik wou heel graag terug en ik 
ben blij dat ik het gedaan heb. Helaas 
is mijn camera met alle mooie foto’s op 
de terugreis uit de bagage verdwenen.” 
Opmerkelijk in de documentaire is de 
ontmoeting met de Libanese politie-
man Abu Antar. “Zo kwam ik erachter 
dat hij het was die me uit de drietonner 
gehaald had na de explosie.” 
Zowel Cammeraat als Van Beek, beiden 
ook lid van de BNMO, hielden PTSS over 
aan de aanslag. Voor Damen zijn het 
vooral fysieke problemen die hem tot 
op de dag van vandaag parten spelen. 
“Ik had door de mijnexplosie mijn mid-
denvoetsbeentje gebroken, mijn hand 
blijvend beschadigd en mijn trommel-
vliezen gescheurd. Sinds ik met pensi-
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Wie pleegde de aanslag op de Unifillers? 

Philip de Koning is de enige Nederlandse Unifiller die in Libanon door een 
oorlogshandeling om het leven kwam. De aanslag op 9 november 1979 
is nooit opgeëist, maar vrijwel alle betrokkenen zijn het erover eens dat 
de twee antitankmijnen op het pad gelegd zijn door de pro-Israël militie 
van majoor Haddad, die het in dat gebied voor het zeggen had. Damen: 
“Het zou verband kunnen houden met een schietincident met de falan-
gisten vlak daarvoor, waarbij waarschijnlijk ook iemand om het leven is 
gekomen door UNIFIL.” Volgens de Libanese politieagent Abu Antar die 
vlakbij de onheilsplek woont, is daar geen twijfel over mogelijk. Hij zegt 
in de documentaire Groetjes uit Libanon (2009) tegen Damen: “Ze wilden 
jullie weg hebben. Het was niet aan jullie persoonlijk gericht, maar aan 
het adres van UNIFIL.” 
Ook de inmiddels overleden advocaat Ton Kok, die veel veteranen in 
rechtszaken tegen Defensie heeft bijgestaan, was die mening toege-
daan. Als majoor en meester in de rechten werd hij destijds in Libanon 
ingezet voor onderzoek en deed dat ook naar aanleiding van deze aan-
slag. In november 2004 zei hij in het veteranenmagazine Checkpoint dat 
hij vermoedde dat Israël vaak de initiator was van incidenten zoals deze. 
Kok over de aanslag op De Koning: “Naar ons idee [gebeurde dat] in een 
gebied waarvan iedereen wist dat alleen Nederlanders het pad gebruik-
ten. Doelbewust had men een mijn in het karrenspoor geplaatst en een 
andere in de berm. Hoe je ook reed, je moest een van de twee raken. Wat 
mij heden ten dage nog bezighoudt is de vraag hoe het zo kon zijn dat 
wij, toen we razendsnel bij de grens arriveerden, werden ontvangen met 
een klein dubbelgevouwen kaartje waarin de tekst: De Israëlische Defen-
se Forces leven mee met de Nederlandse troepen. Helaas heeft u nu moeten 
ondervinden wat het is om slachtoffer van terreur te zijn. Wij hebben ons 
erover verbaasd dat zo’n kaartje zo snel gedrukt kon zijn.”  

oen ben, is er meer tijd om eraan terug 
te denken. Daardoor ben ik meer bezig 
met het veteraan zijn, zoals het oprich-
ten van een veteranenmonument en 
de lokale veteranendag. In Doorn ga je 
ook meer over je eigen missie praten, 
maar ik ben nooit in therapie geweest.” 

Nobelprijs 
Toch knaagde bij hem jarenlang een 
schuldgevoel. “Er lagen daar twee mij-
nen. Die andere mijn lag aan mijn kant, 
maar daar ben ik langs gereden. Die 
tweede, daar ben ik volop gereden. Je 
voelt je dan als chauffeur toch verant-
woordelijk voor Phillips dood. Daar heb 
ik wel 30 jaar lang last van gehad,” zegt 
hij met enige emotie. Wat hem hielp 
was een bezoek aan de moeder van 
De Koning afgelopen zomer. “Ik was 
het altijd al van plan, maar het was er 
nooit van gekomen. Dat heeft me wel 
goed gedaan, want zij heeft geen enkel 
verwijt aan mij.” Ook de vlotte toeken-
ning van het DIG heeft bij hem iets po-
sitiefs teweeggebracht, ook al vond hij 
het wel vreemd dat hij deze erkenning 
zelf moest aanvragen. ”Het draagin-
signe van de Nobelprijs voor de Vrede 
die aan de VN-missie is toegekend, wil-
den ze per post sturen, maar dat heb 
ik geweigerd. Op die manier heeft het 
voor mij geen waarde. Dankzij de inzet 
van Unifiller Ruud Krijnen mag ik het 
draaginsigne binnenkort ontvangen, 
maar het wordt dan uitgereikt door de 
burgemeester in het bijzijn van mijn 
oud-kapitein Kroes. Daar verheug ik 
me op!”  

Scan de QR-code  
voor het (eerste deel)  
van de documentaire  
'Groetjes uit Libanon'.

Antoine Damen met zijn 
verwondingen vlak na het 
incident op 9 november. 
Foto: privécollectie 
Antoine Damen. 
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Oud-Unifillers bijeen in veteraneninloophuis de Treffer in Eindhoven Oud-Unifillers bijeen in veteraneninloophuis de Treffer in Eindhoven 

Tekst en foto: Fred Lardenoye

‘Israël wil geen pottenkijkers’  
Vanwege de onrust onder Libanonveteranen 
naar aanleiding van de oorlog in het Mid-
den-Oosten organiseerde de stichting Weer-
zien met Libanon een bijeenkomst in het 
Eindhovense veteraneninloophuis de Treffer. 
De circa 30 aanwezigen kregen onder meer 
informatie van NOS-correspondent Sander 
van Hoorn. Veel indruk maakte  de noodkreet 
van een chirurg van het Hiram ziekenhuis in 
het Zuid-Libanese Tyre. 

Veteranen, onder wie veel leden van 
de BNMO, druppelen op zaterdag 19 
oktober langzaam binnen in de Tref-
fer en raken onmiddellijk met elkaar in 
gesprek over Zuid-Libanon, het gebied 
waar ze ruim 40 jaar geleden naar toe 
werden uitgezonden. Wat velen bezig-
houdt zijn de parallellen tussen toen en 
nu, met name als het gaat om de posi-
tie van de nog steeds in dit gebied ope-
rerende United Nations Interim Force in 
Lebanon (UNIFIL). 
Zo legt de in 1983 uitgezonden 
oud-Unifiller Peter Jansen (66) uit dat 
na de invasie van Israël er bij de Israël 
Defense Forces (IDF) ‘geen enkele be-
hoefte was aan pottenkijkers’. Terwijl 
de  lokale bevolking er alles aan deed 
om de Unifillers tegen te houden toen 
ze zich uit Kafra terug moesten trekken 
omdat de post van Jansen werd opge-
heven. “De locals waren wanhopig en 
wilden ons niet laten gaan. Er werden 
zelfs brandende auto’s opgeworpen.”         

Oppositie Israël
Ook correspondent van het NOS-jour-
naal Sander den Hoorn, die vanuit 
Israël via een live-verbinding vragen 
beantwoordt van de aanwezige Li-
banonveteranen, wijst erop dat Israël 

UNIFIL liever kwijt dan rijk is. Anderzijds 
wijst hij erop dat Hezbollah er kennelijk 
in geslaagd is om onder de neus van 
UNIFIL tunnels te bouwen.
Eerder heeft politicoloog Gielt Algra 
van het Expertisecentrum van het Ne-
derlands Veteraneninstituut een boei-
end betoog gehouden over de (voor)
geschiedenis van dit conflict met op-
merkelijke feiten uit recentelijk onder-
zoek die onder meer een nieuw per-
spectief bieden op de diaspora en de 
stichting van de staat Israël in 1948. 
  
Noodkreet
De stichting Weerzien met Libanon 
(WML) zocht contact met bekenden 
van de deelnemers aan de terugkeer-
reizen. Zoals de oud-politieman Abu 
Antar, die pal naast de locatie woont 
waar sergeant Phillip de Koning in 1979 
om het leven kwam (zie pagina 8) en bij 

wie elke terugkeerreis thee gedronken 
wordt. Uiteindelijk is via zijn schoon-
dochter duidelijk geworden dat zijn 
woning verwoest is en hij zelf gewond 
is geraakt.
In het verleden boden WML en de te-
rugkeerreizigers humanitaire hulp met 
onder meer medische apparatuur uit 
Nederland aan het Hiram ziekenhuis in 
het Zuid-Libanese Tyre. Een van de art-
sen, de chirurg Fariq, doet op 19 okto-
ber verslag in een op de avond voor de 
bijeenkomst opgenomen filmpje. Met 
zijn negen collega’s heeft hij de afgelo-
pen maand zo’n 1500 (zwaar) gewonde 
burgers behandeld waarbij talloze le-
dematen geamputeerd zijn. Fariq: “Er 
is zo’n beetje behoefte aan alles, de 
medische hulpmiddelen zijn uitgeput.” 
Rafiq eindigt met een noodkreet: “We 
zijn de oorlogen zat, de bevolking hier 
wil alleen nog maar vrede.”  

Libanonveteranen 
en partners luisteren 

aandachtig naar de 
info op 19 oktober. 

Derde van rechts 
oud-sergeant  
Peter Jansen.
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Door: Norbert Dekker   Foto: Nationale Politie

‘Ik sta buiten de hiërarchische lijn’ 
Hendrik-Jan Talsma is sinds 1 juli 2023 de Ombudsfunctionaris van de 
politie. In die rol werkt hij onafhankelijk van de Nationale Politie. De Ka-
reoler zocht hem op voor een interview. Wat mogen dienstslachtoffers 
en hun familieleden van Talsma verwachten?

De Ombudsfunctionaris politie (OFP) 
signaleert en bemiddelt als een (oud-)
medewerker van de politie in de knel 
komt. Het doel is om problematiek be-
spreekbaar te maken en op te lossen. 
De Ombudsfunctionaris is onafhan-
kelijk, onpartijdig en aan niemand on-
dergeschikt. Hendrik-Jan Talsma werkt 
vanuit het pand van het Centrum voor 
Arbeidsverhoudingen Overheidsper-
soneel (CAOP) in Den Haag. Het CAOP 
is een onafhankelijk kennisinstituut en 
verzorgt voor de Ombudsfunctionaris 
faciliteiten zoals het IT-systeem, het 
meldpunt en huisvesting.  

Bureau  
Ombudsfunctionaris
Als Ombudsfunctionaris bepaalt Tals-
ma zelf de koers van zaken waarvoor 
zijn hulp wordt ingeroepen. Om die 
zaken te kunnen behandelen is goede 
informatievoorziening noodzakelijk. Bij 
het behandelen van meldingen, het af-
leggen van werkbezoeken en het advi-
seren wordt Talsma ondersteund door 
het Bureau Ombudsfunctionaris poli-
tie, onder leiding van Peter Verschuur. 
Dit bureau bestaat uit vijf personen 
met ieder specifieke kennis op gebie-
den zoals HRM, zorg, operationele za-
ken en intern onderzoek.

Onafhankelijk  
en onpartijdig
Op de vraag of die eigenstandige po-

sitie van de Ombudsfunctionaris in de 
praktijk ook zo werkt is Talsma duide-
lijk: “Ik ben niet in dienst van de Nati-
onale Politie en sta buiten de hiërar-
chische lijn. De korpsleiding heeft daar 
welbewust voor gekozen en handelt 
daar ook naar.  Verder is er geen en-
kele connectie tussen het ICT-systeem 
dat wij gebruiken en systemen van de 
politie. Wij voeren dus zelf regie bij het 
behandelen van een melding.”  
Verschuur vult aan: “Het bureau Om-
budsfunctionaris is ondersteunend en 
kent de wegen binnen de politieorga-
nisatie. Hendrik-Jan bepaalt de koers. 
Wij trekken samen met hem op om het 
ombudswerk te doen op een manier 
die recht doet aan individuele mede-
werkers en die de organisatie stimu-
leert om op sommige punten beter te 
presteren. Wij houden Hendrik-Jan te-
vens op de hoogte van wat er binnen 
de politieorganisatie speelt.”

Bevoegdheden
De Ombudsfunctionaris heeft binnen 
de politie toegang tot alle onderdelen 
en inzage in alle documenten. Daar-
naast mag Talsma iedere vergadering 
bijwonen en heeft hij rechtstreeks con-
tact met Korpschef Janny Knol. Dit is 
vastgelegd in een protocol dat recent 
in de Staatscourant is gepubliceerd. 
Talsma over die bevoegdheden: “Met 
de korpschef bespreek ik openhartig 
alle zaken die ik van belang vind bin-

nen de politie. Ook eenheidschefs en 
vele anderen spreek ik over rode dra-
den die ik trek uit meldingen, of om te 
komen tot een oplossing in een speci-
fieke kwestie. Soms kijkt men raar op 
als ik opeens bij een vergadering aan-
sluit, maar ik vind het belangrijk om 
een goed beeld te hebben van het rei-
len en zeilen binnen de politie.” Niet al-
leen melders, maar ook de korpsleiding 
of een eenheidsleiding gaan soms te 
rade bij de Ombudsfunctionaris. Tals-
ma waardeert dat, want op die manier 
kan het ombudswerk volgens hem een 
bredere uitwerking hebben dan alleen 
in een individueel geval. 

Hoe werkt de OFP?
Eerst wordt beoordeeld of een ont-
vangen melding thuishoort bij de Om-
budsfunctionaris. Peter Verschuur: “De 
Ombudsfunctionaris treedt niet op als 
individuele belangenbehartiger of als 
raadsman en mengt zich ook niet in 
een lopende juridische procedure. Als 
het probleem binnen de bestaande 
structuur van de organisatie is op te 
lossen, dan begeleiden wij de melder 
naar de juiste plek voor behandeling 
en bewaken we daarbij de voortgang 
en afhandeling.” 
Talsma vult aan: “Zo niet, dan zal ik als 
Ombudsfunctionaris nader onderzoek 
doen en waar mogelijk bemiddelen 
of adviseren. Regelmatig ontvang ik 
meldingen van dienstslachtoffers. Het 
kernprobleem is vaak dat de persoonlij-
ke problematiek niet erkend en gezien 
of gehoord wordt. Geschillen spelen 
vaak tussen de medewerker en diens 
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Ombudsfunctionaris Politie krijgt nauwelijks meldingen van veelgehoorde klachtenOmbudsfunctionaris Politie krijgt nauwelijks meldingen van veelgehoorde klachten

‘Ik sta buiten de hiërarchische lijn’ 
leidinggevende, teamleiding of sector-
hoofd, maar ook tussen leidinggeven-
den onderling.”

Behoorlijkheidscriterium
Als Ombudsfunctionaris staat Talsma 
tussen de partijen. Hij probeert met 
hen terug te keren naar het punt waar-
op men uiteen groeide en het vertrou-
wen in elkaar verloor. “Van daaruit zal ik 
bemiddelen, met als doel dat partijen 
weer samen verder kunnen. Vervolgens 
blijf ik de afhandeling kritisch volgen.” 
Dat wil toch niet zeggen dat er altijd een 
oplossing uit voortkomt? “Klopt. Partijen 
moeten natuurlijk wel bereid zijn om 
hun geschil op te lossen en dat vraagt 
soms ook beweging van beide kanten. 
Ik hanteer het ‘behoorlijkheidscrite-
rium’: is de politie op een behoorlijke 
manier omgegaan met deze (oud-)me-
dewerker, en zo niet, wat zijn de stap-
pen die gezet kunnen worden om als-
nog dat punt te bereiken?” 
En wat als er over soortgelijke zaken 
meerdere klachten zijn? “Dan is er wel-
licht een structureel probleem en dat 
bespreek ik met de Korpschef. Daarop 
volgt dan mijn advies. Dat kan monde-
ling, maar in zwaarwegende gevallen 
gaat dat ook schriftelijk. In het laatste 
geval heeft de Korpschef zich verplicht 
daarop schriftelijk te reageren. De 
meeste zaken worden met een mon-
deling advies afgerond vanwege de 
bescherming van de privacy van be-
trokkenen. Mijn jaarverslag bevat meer 
algemene observaties en adviezen en 
wordt gepubliceerd, onder meer op 
www.politie.nl.”

Op tournee 
Behalve aan de hand van meldingen, 
vergaderingen, stukken en gesprek-
ken doet de Ombudsfunctionaris ook 
informatie op door middel van werk-
bezoeken. In de afgelopen tijd werden 
bijvoorbeeld een aantal basisteams 
en locaties van het politie diensten-
centrum bezocht, om zo ook vanuit 
de praktijk een beeld te krijgen van 
knelpunten die spelen. De komende 
tijd gaan die werkbezoeken door, ge-
vraagd en ongevraagd. De bevindin-
gen worden vastgelegd en besproken 
met de betreffende leidinggevenden 
en medewerkers. 
Naast het opdoen van informatie zijn 
de werkbezoeken ook een mooie ma-
nier van vlagvertoon. Talsma: “Dat is 
nodig, want best veel politiemensen 
blijken nog onbekend met het bestaan 
van de Ombudsfunctionaris. Dat is niet 
raar voor een functie die nog maar en-
kele jaren bestaat, maar wel een goede 
aanleiding om soms even aandacht te 
vragen.”  

Waar kunnen klach-
ten gemeld worden?

In 2023 blijkt Hendrik-Jan Talsma 
nauwelijks meldingen te hebben 
ontvangen over veelgehoorde 
klachten onder dienstslachtof-
fers, zoals over het declaratiepro-
ces, doorlooptijden, toepassing 
van regels, re-integratieproces-
sen of de bereikbaarheid van 
het meldpunt PTSS. De Om-
budsfunctionaris is graag bereid 
ook bij dit soort meldingen van 
dienst te zijn.
(Ex-)politiemedewerkers en hun 
familieleden kunnen de hulp 
van de Ombudsfunctionaris in-
roepen door te bellen naar 070-
3765735 (ma. t/m vr. 9.00 - 17.00 
uur) of te mailen naar Ombuds-
functionarispolitie@caop.nl.

Hendrik Jan Talsma: “Soms kijkt men raar op als ik opeens bij een vergadering aansluit.”
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Het organiseren van workshops ‘Drones bouwen’ voor gewonde 
Oekraïense militairen, om zo te werken aan hun herstel en hen het 
gevoel geven dat ze weer iets kunnen bijdragen aan de verdediging 
van hun land. Dat is het voornaamste doel van de door studente 
Yana Burenko opgerichte stichting DroneAid Collective. Met andere 
gevluchte Oekraïeners in Nederland besloot zij zo gehoor te geven aan 
een oproep van president Zelensky. 

‘Je bent onder lotgenoten en begrijpt elkaar’ 

“Ik heb een maand onder Russische 
bezetting gezeten, dus ik heb van 
dichtbij de verschrikkingen gezien 
van de oorlog. Ook hoe Russen mijn 
dorpsgenoten gedood hebben”, aldus 
Yana Rudenko (25). Ze is afkomstig uit 
Bucha, een dorpje vlakbij Kyiv, dat na 
de inval in maart 2022 door de Russen 
veroverd en een maand bezet werd. 
Nadat het werd terugveroverd door de 
Oekraïners werd duidelijk dat er een 
verschrikkelijk bloedbad had plaatsge-
vonden. Rudenko vluchtte kort na de 
bevrijding van Bucha naar Nederland, 
waar ze alsnog haar droom om in het 
buitenland te gaan studeren waar kon 
maken. 

Victory Drones
Sinds ze in Nederland is, zet Rudenko 
zich onvermoeibaar in voor de voort-
durende strijd in haar Vaderland. Eer-
der zamelde ze geld in voor Oekraïne 
via LinkedIn. Nadat president Zelensky 
een oproep deed aan het Oekraïense 
volk om 1 miljoen drones te bouwen, 
diende zich een nieuwe missie aan. “In 
Oekraïne werd de oproep opgepakt 
door het burgerinitiatief Victory Drones 
en daarbij wordt echt op allerlei plek-
ken, tot in de keuken toe, gebouwd aan 
drones. Dus waarom zouden wij daar 
vanuit het buitenland niet aan kunnen 
bijdragen?” 

Ze lanceerde het idee in een chatgroep 
met bevriende Oekraïeners in Neder-
land. Daaruit werd eind vorig jaar het 
initiatief voor DroneAid Collective ge-
boren. “In februari dit jaar organiseer-
den we de eerste workshop voor het 
bouwen van drones. Een van de be-
langrijkste doelen is om juist militairen 
die opgeleid zijn voor een duidelijke 
opdracht weer een missie te geven 
als ze gewond zijn geraakt. We willen 
zoveel mogelijk gewonde Oekraïense 
militairen, die hier in Nederland behan-
deld worden, erbij betrekken. Het lasti-
ge is dat ze over het hele land verspreid 
wonen.”

Donbass 
De Oekraïense veteraan Sehziy Galgan 
(35) is een van de deelnemers aan de 
workshops. Galgan had eerder al ge-
diend in het leger als beroepsmilitair, 
voordat hij bij het begin van de oorlog 
in maart 2022 opnieuw werd opgeroe-
pen. Hij maakte deel uit van een een-
heid die in de Donbass aan het front 
werd ingezet totdat het op 7 juli 2022 
gruwelijk mis ging. “Het was misschien 
wel het verschrikkelijkste moment in 
mijn leven. Er landde een granaat mid-
den in onze loopgraaf. Ik sloot mijn 
ogen en toen ik ze weer opende, zag 
ik mijn dode kameraden, waarvan er 
een zijn halve schedel kwijt was ge-

raakt. Van de acht militairen hebben ik 
en maar twee andere kameraden het 
overleefd.” Na de granaatinslag waar-
bij hij zwaar gewond raakte, heerste 
er paniek onder de drie overlevenden. 
“We schreeuwden om medici, maar het 
duurde maar liefst twee uur voordat 
er hulp kwam. Al die tijd zag ik wat er 
om me heen gebeurde, ook met mijn 
stervende kameraden. Ik had zelf vrij-
wel geen pijn, alleen van de drie tourni-
quets die ik om mijn been had gelegd 
want dat zag er niet goed uit.” 

Nijmeegs ziekenhuis
Voordat hij op 24 augustus 2022 naar 
Nederland werd gerepatrieerd, had hij 
al diverse ziekenhuizen in Oekraïne ver-
sleten. Daar werd vooral getracht om 
zijn been te redden, dat ook nog ge-
troffen werd door een zware infectie. In 
Nederland gebeurde dat achtereenvol-
gens in het Nijmeegse Radboudzieken-
huis en met een zwaar revalidatietra-
ject in het Militair Revalidatiecentrum 
(MRC) in Doorn. 
Maar in april dit jaar volgde alsnog am-
putatie van zijn linkerbeen. Hij wijst op 
zijn prothese. “Nu heb ik mijn mobiliteit 
terug, ik kan weer wandelen net als jou. 
Dus het was een goede beslissing, want 
ik ben nu ook van de meeste medicatie 
af. Die prothese hebben ze in het MRC 
aangemeten, misschien wel het beste 
revalidatiecentrum in Europa! Voor mij 
was het de tweede keer dat ik daar ver-
bleef. Ze noemden mij een held omdat 
ik eerst nog zo hard geprobeerd had 
om te revalideren met dat been.”      

DroneAid Collective
Galgan is een van de ruim 300 gewon-
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Gewonde Oekraïense veteranen bouwen in Nederland aan drones Gewonde Oekraïense veteranen bouwen in Nederland aan drones 

‘Je bent onder lotgenoten en begrijpt elkaar’ 
de Oekraiense militairen die tot nu toe 
in Nederland behandeld zijn en waar-
van een deel in het MRC een revalida-
tietraject aangeboden krijgt. Volgens 
hem hebben de veteranen onderling 
veel steun aan elkaar. Tijdens zijn laat-
ste verblijf in Doorn las hij in een ma-
gazine over een workshop van de stich-
ting DroneAid Collective. “Ik heb gelijk 
gereageerd en was de eerste gewonde 
veteraan die deelnam. Sindsdien heb ik 
veel collega’s erop gewezen.” 
Rudenko benadrukt dat DroneAid Col-
lective een sociaal karakter heeft: men-
sen bij elkaar brengen die ieder op hun 
eigen manier onder de oorlog lijden. 
“Tegelijkertijd willen we de aandacht 
voor de oorlog niet laten verslappen. 
Bij Nederlanders niet, maar ook niet bij 
gewonde Oekraïense veteranen. Zij zijn 
in een ver vreemd land, gewond, maar 
ze kunnen nog steeds hun kameraden 
aan het front helpen. Het helpt hen om 
hun ervaringen te verwerken. Tegelij-
kertijd leren ze nieuwe vaardigheden 
waarmee ze ondanks hun handicap 
weer aan het werk kunnen komen.” 

Lotgenotencontact
In totaal zijn er al 21 workshops georga-
niseerd in Nederland en daarbij zijn er 
al zo’n 200 drones gebouwd, die hun 
weg gevonden hebben naar Oekraïne. 
Via een militair distributiecentrum wor-
den ze ingezet bij de training van dro-
nepiloten, maar ook voor verkennings-
vluchten. Rudenko is er zich van bewust 
dat er ook veteranen zijn die niks meer 
met de oorlog te maken willen hebben. 
“Maar ik zie het zo: drones dragen er uit-
eindelijk ook toe bij dat de oorlog goed 
afloopt en er weer vrede komt.”   

Galgan vindt de Drone-workshops een 
goed initiatief: “De contacten onderling 
met andere gewonde militairen, dat is 
prettig. Je wisselt ervaringen uit over 
hoe je omgaat met het feit dat je in de 
oorlog gewond bent geraakt, maar ook 
over de behandeling en de revalidatie. 
Je bent onder lotgenoten en begrijpt 
elkaar, dat is heel waardevol.”

Nederlandse veteranen
De stichting DroneAid Collective is vol-
ledig afhankelijk van donaties. Daarom 
wordt er ook zoveel mogelijk samen-
werking gezocht. Burenko: “We willen 
de workshops liefst  ook met Neder-
landse veteranenorganisaties organi-
seren, want ik denk dat zeker gewonde 

veteranen daar veel baat bij kunnen 
hebben.” Galgan heeft er al wat erva-
ring mee opgedaan. “Ik heb een keer 
samen met een Nederlandse Afghani-
stanveteraan en Libanonveteraan dro-
nes gebouwd, dat is extra leuk. Want 
ondanks de verschillen, hebben we 
ook veel gemeen.” 
Net al de meeste van zijn landgenoten 
heeft Galgan een sterk geloof in de 
overwinning. “Wij beschikken helaas 
niet over de moderne wapens die Rus-
land heeft, maar het moreel van Oek-
raïeners is erg sterk. We laten zien dat 
goedkope drones ook een verschil kun-
nen maken in een oorlog. Met hulp van 
westerse landen geloof ik dat David 
uiteindelijk van Goliath kan winnen.”  

Sezhiy Galgan bij een 
workshop in Utrecht 

op 21 september. 
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BNMO, dé belangenbehartiger van dienstslachtoffers
Veranderingen hebben tijd nodig en dat geldt ook voor het transitieproces waar de BNMO in zit. 
De afgelopen periode zijn door het hoofdbestuur weer de nodige stappen gezet in dit proces. Ui-
teraard gebeurt dat in goed overleg met vertegenwoordigers van de afdelingen en met de samen-
werkingspartners.  

Van de Bestuurstafel | Door: Ruud van Brummelen

Zoals we eerder schreven, verlopen 
de gesprekken met het ministerie van 
Defensie en Vfonds constructief. Het is 
geen usance als je spreekt over veran-
deringen. Immers veranderingen kos-
ten tijd, ook voor de BNMO. En in ruim 
twintig jaar tijd waren er ook al veel 
veranderingen. Veranderingen bieden 
ook perspectief, vernieuwing  en leiden 
tot vormen van verbetering die passen 
in de tijd en onze verzorgingsstaat. Dit 
wil niet zeggen dat iedereen dit altijd 
zo zal ervaren, zowel in ons voorzitters-
overleg en onze bondsraad spreken wij 
hierover met elkaar. 

Toekomst BNMO
Voor de BNMO en zeker haar leden is 
het goed dat het ministerie van De-
fensie voor haar dienstslachtoffers nog 
meer verantwoordelijkheid gaat ne-
men. Ook wordt erover gesproken om 
de BNMO dé belangenbehartiger voor 
alle militaire oorlogs- en dienstslacht-
offers (MOD’ers) te laten zijn, zoals het 
nationaal Veteranen Platform (nVP) dit 
is voor alle veteranen. De gesprekken 
maar ook de effecten en consequen-
ties moeten goed worden gewogen en 
beoordeeld. Dat moet ook zorgvuldig 
gebeuren om te komen tot een goed 
onderbouwd voorstel. Deze ontwikke-
ling noemen wij ‘het transitieproces’ 
en is essentieel voor de BNMO en haar 
leden om zo te komen tot de  gewenste 
toekomstbestendigheid. 

Deze is nodig en dat blijkt ook uit onze 
eigen ledenonderzoeken en de extern 
uitgevoerde onderzoeken naar 'het 
wat' en 'het hoe'. Dit laatste onderzoek 
is gepresenteerd in het landelijk voor-
zittersoverleg en zal ook door hen met 
u als lid worden gecommuniceerd. Ui-
teraard danken wij alle respondenten, 
zowel van binnen als buiten de BNMO, 
onder wie onze stakeholders. De BNMO 
is tevens in gesprek met vertegenwoor-
digende werkgevers en vakbonden 
van de overige geüniformeerde doel-
groepen alsmede leden, die als dienst-
slachtoffer van politie, brandweer, de 
veiligheidsregio's, of als BOA’s aange-
sloten zijn bij de BNMO. Met als doel 
dat ook deze BNMO-leden lid kunnen 
blijven. 

Draaginsigne  
dienstslachtoffers
Het overleg van het hoofdbestuur met 
het ministerie van Defensie over de 
verdere invulling van het draaginsigne 
voor erkende militaire dienstslachtof-
fers is in volle gang. Het ontwerp van 
het draaginsigne is in concept min of 
meer klaar. De ministeriële beschik-
king, oftewel aan wie, waar en hoe 
deze wordt toegekend en uitgereikt is 
in ontwikkeling. Dit in een constructie-
ve samenwerking met het ministerie 
van Defensie. Mooi om te vermelden is, 
dat het ministerie  en Vfonds willen stil-
staan en ook willen bijdragen aan het 

80-jarig bestaan van de BNMO eind au-
gustus 2025. De intentie is om in Doorn 
hiervoor een mooi feest en manifesta-
tie te ontwikkelen waarbij ook het door 
de minister toegekende draaginsigne 
wordt uitgereikt aan degenen die daar-
bij aanwezig kunnen zijn. Voor dege-
nen die hier niet bij aanwezig kunnen 
zijn zal een passende oplossing en uit-
reikingsmogelijkheid worden ontwik-
keld. Goed is om hierbij te laten weten 
dat deze ontwikkeling tijd kost en wij 
tijdig laten weten wanneer in 2025 de 
uitreikingen gaan plaatsvinden.

Programma Aanbod 2025
Het Programma Aanbod 2025 van de 
BNMO is in goede samenwerking met 
het Nederlands Veteraneninstituut 
(NLVi) tot stand gekomen. Binnenkort 
zult u deze ook weer per post ont-
vangen. Daarnaast zal het Programma 
Aanbod 2025 vermeld worden op de 
website www.bnmo.nl en kunt u de in-
formatie van de diverse programma’s 
op onze website ook afzonderlijk be-
kijken.

Activiteiten  
De BNMO kent naast de programma’s 
zoals die in het Programma Aanbod 
vermeld staan, ook activiteiten. Deze 
worden zowel landelijk als op afdelings- 
niveau georganiseerd. Activiteiten die 
op landelijk niveau worden georgani-
seerd, kunt u terugvinden op de web-
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BNMO, dé belangenbehartiger van dienstslachtoffers
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site van de BNMO onder het tabblad 
‘Activiteiten’. 
Elke afdeling kan zijn activiteiten laten 
vermelden op de eigen pagina op deze 
website. Die treft u dan aan op uw af-
delingspagina. Goede en mooie ideeën 
voor activiteiten zijn meer dan welkom! 
Uw waardering voor de organisatie 
hiervan, zowel op landelijks als afde-
lingsniveau, kunt u bijvoorbeeld geven 
door eens deel te nemen aan een van 
deze activiteiten. U bent van harte wel-
kom!

Nieuwe vrijwilligers
Uiteraard hopen wij dat nieuwe vrijwil-
ligers zich melden voor bijvoorbeeld 
een bestuursfunctie in onze afdelin-
gen. Dit mag ook als contactpersoon 
of t.b.v. ideeën en/of activiteiten voor 
uw afdeling. Inmiddels heeft er zich 
iemand beschikbaar gesteld voor de 
landelijke activiteiten en het begelei-
den daarvan. Ook heeft iemand zich 
gemeld als contactpersoon en coördi-
nator hiervoor t.b.v. een afdeling. 
Een mooie ontwikkeling en mocht u 

Naast het Programma Aanbod zijn er ook de afdelings- en landelijke activiteiten, zoals de 
deelname aan de Airborne Wandeltocht op 8 september j.l. Zie ook pagina 17.

iemand kennen of weten die ook be-
langstelling heeft voor de diverse acti-
viteiten of het zijn van contactpersoon, 
dan horen wij dat graag! Wij doen het 
voor en met elkaar, als vrijwilliger, voor 
de BNMO: ‘Samen Sterk’. 

Vergaderingen
Op zaterdag 19 oktober zijn de pen-
ningmeesters van de afdelingen samen 
met de algemeen penningmeester met 
elkaar in gesprek geweest over diverse 
lopende zaken. Wederom een goed en 
nuttig overleg. Een week later hebben 
de secretarissen van de afdelingen dit 
met de algemeen secretaris gedaan. 
Beide vergaderingen vonden digitaal 
plaats. Zo blijven we met zijn allen wer-
ken aan een goede onderlinge commu-
nicatie, afstemming en inzicht.
Op donderdag 17 oktober troffen de 
leden van de financiële commissie el-
kaar, eveneens via de digitale snelweg. 
Dit overleg is gebruikt om de begroting 
voor 2025 door te spreken en om in-
stemming te vragen. In de aanstaande 
bondsraad zal deze worden besproken 
en toegelicht. Na advies en instemming 
kan het hoofdbestuur deze indienen bij 
Vfonds. 
Zaterdag 2 november vindt al weer 
de laatste Bondsraad van 2024 plaats. 
Deze vergadering vindt fysiek plaats in 
Doorn.  
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Wat krijgen partner en kind nadat de ontvanger van een MIP komt te overlijden? Wat krijgen partner en kind nadat de ontvanger van een MIP komt te overlijden? 

Het militair nabestaandenpensioen

Bij de BNMO komen regelmatig vragen binnen over wat 
er gebeurt met het Militair Invaliditeitspensioen bij het 
overlijden van een oud-militair die dit ontvangt. Daarbij 
gaat het vaak vooral om de vraag of de partner van de 
overleden militair ook nog aanspraak kan maken op de 
pensioenuitkering.

Wegwijzer, informatie over juridische zaken | Door: Willem Knook

Vragen?
Heb je vragen over deze informatie of heb je een andere juridische vraag 
dan kun je deze stellen via de mail: jz@bnmo.nl onder vermelding van 
je naam, contactgegevens en lidmaatschapsnummer. We proberen je 
zoals altijd zo snel en zo goed mogelijk te antwoorden en te adviseren.

Als u een militair invaliditeitspensioen 
(MIP) ontvangt en u komt te overlijden 
dan ontvangt uw partner een militair 
nabestaandenpensioen. Ook uw kinde-
ren ontvangen een nabestaandenpen-
sioen, zolang zij nog jonger zijn dan 25 
jaar en geen officiële partner hebben. 
Het maakt daarbij geen verschil of uw 
kinderen eigen kinderen hebben, ge-
adopteerd zijn of uw pleeg- of stiefkin-
deren zijn.

Hoogte van de uitkering
Bij het vaststellen van de hoogte van 
de uitkering is het volgende van be-
lang: het maakt verschil uit of u (al dan 
niet) komt te overlijden als gevolg van 
de dienstverbandaandoening waar-
voor u uw MIP ontvangt. Mocht u ko-
men te overlijden als gevolg van uw 
dienstverbandaandoening, dan wordt 
bij de berekening uitgegaan van een 
MIP van 100 procent. Is het overlijden 
een gevolg van ouderdom of van een 
aandoening die geen verband houdt 
met uw militaire dienst, dan wordt er 
uitgegaan van het percentage van het 
MIP dat u heeft ontvangen.

Verder wordt de uitkering voor uw na-
bestaanden afgeleid van uw MIP, zon-
der dat er rekening wordt gehouden 
met de korting die hier op is toegepast 
vanwege een eventuele AOW-uitke-
ring. Er wordt bij de berekening ook 
geen rekening gehouden met de bij-
zondere invaliditeitsverhoging (BIV) als 
u deze wel ontvangt. Het nabestaan-
denpensioen bedraagt om precies te 
zijn 5/7 gedeelte van uw MIP. Als uw 
partner zelf een AOW-uitkering of een 
ANW-uitkering (Algemene Nabestaan-
den Wet) ontvangt, dan wordt er een 
korting toepast. Deze korting is het 
percentage van uw MIP vermenigvul-
digd met deze AOW- of ANW-uitkering.

Nog geen 65
Als uw partner zelf nog geen 65 jaar is, 
wordt er nog een toeslag toegekend 
van 15%. Deze toeslag vervalt weer 
op het moment dat uw partner 65 jaar 
wordt. Uw partner ontvangt het na-
bestaandenpensioen levenslang. Dit 
kan minder worden als uw partner op-
nieuw trouwt, een geregistreerd part-
nerschap aangaat of een nieuwe part-
ner aanmeldt bij ABP.
Voor uw kind jonger dan 25 jaar is het 
nabestaandenpensioen 1/7 gedeelte 
van uw MIP, als de verzorger van het 
kind zelf ook een nabestaandenpen-
sioen ontvangt. Zo niet, dan wordt de 
uitkering 2/7 gedeelte van uw MIP.  
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Leden uit alle afdelingen genieten op het waterLeden uit alle afdelingen genieten op het water

Lotgenotencontact | Bijdragen: Erik de Wit en Fred Lardenoye

Skûtsjesilen in Friesland    

77ste Airborne Wandeltocht 

Een jaarlijks terugkerend evenement is het Skûtsjesilen in 
Friesland. Ooit begonnen als een activiteit van de afdeling 
Friesland, maar sinds een aantal jaar landelijk georgani-
seerd. De leden kwamen op zaterdag 7 september dan ook 
uit alle windstreken: Noord-Holland, Limburg en zelfs be-
zoekers vanuit België (van de afdeling Brabant), om er maar 
eens een paar te noemen. 

Maar ook de afdeling Friesland was 
redelijk vertegenwoordigd. Op 7 sep-
tember verzamelden we allemaal in 
Akkrum. Traditiegetrouw was het ont-
vangst met koffie en echte Friese oran-
jekoek.
Na de koffie kreeg iedereen een taak 
toegewezen en staken we rond 11 uur 
van wal. De dag begon wat grijs en ook 
de wind liet nog te wensen over. Maar 
zodra we op het Sneekermeer waren, 
hadden we toch een redelijk briesje en 
konden we een aantal mooie slagen 
maken. Rond het middaguur meerden 
we aan op het starteiland bij het Snee-

Op zondag 8 september nam de BNMO deel aan de 77ste Airborne 
Wandeltocht in Oosterbeek, waarmee jaarlijks de Battle of Arnhem 
- dit jaar precies 80 jaar geleden - wordt herdacht. Vooraf was het ver-
zamelen bij de stand van de BNMO waar iedereen een T-shirt kreeg. 
Leden namen deel op alle afstanden, zowel op de 5, 10, 15, 25 als 40 
kilometer. 
Alle deelnemende BNMO-leden, dus ook de bikkels van de grootste 
afstand, haalden de finish. De sfeer onderweg was uitstekend, zoals 
op de foto te zien is. Op gepaste wijze vonden ook herdenkingen 
plaats bij de monumenten die herinneren aan de operatie Market 
Garden. (FL)  

kermeer. Daar konden we even de be-
nen strekken en een sanitaire stop ma-
ken. Margreet Moorlach had de lunch 
verzorgd en dat liet eenieder zich goed 
smaken.
Na de lunch staken we wederom van 
wal en maakten we nog een aantal 
slagen over het Sneekermeer en de 
daarachterliggende meren. We voeren 
nog even een stuk op de motor door 
een nauwe vaart en hesen daarna de 
zeilen weer. Uiteindelijk begon de wind 
wel steeds meer kracht te verliezen en 
werd het zeilen meer drijven. Toch wis-
ten we rond 17 uur weer aan te meren 

in de thuishaven Akkrum. Gezamenlijk 
werden nog snel alle zeilen even opge-
ruimd, en zodra alles er weer netjes uit-
zag kwam er een einde aan een prach-
tige dag.
Sommigen gingen huiswaarts, een aan-
tal ging nog even gezellig gezamenlijk 
uit eten en weer anderen maakten er 
gelijk een mooie weekvakantie van in 
Friesland. Over de opkomst viel eigen-
lijk niet te klagen, maar we hopen dat 
de komende jaren nog meer leden van 
andere afdelingen de weg naar Fries-
land weten te vinden voor dit mooie 
evenement. (EdW)  
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Aanleveren kopij
In deze rubriek kunnen alle BNMO-afdelingen kort en 
bondig hun nieuws melden. Per afdeling geldt een 
maximum van in totaal 300 woorden zonder foto’s en 
250 woorden met maximaal twee foto’s (in hoge reso-
lutie, minimaal 1 MB). Heeft uw afdeling meer nieuws 
te melden? Verwijs dan naar uw eigen website. De re-
dactie behoudt zich het recht voor om kopij te redige-
ren en in te korten.

Deadlines Kareoler 2024                                               
Kareoler 7: Dinsdag 19 november            

Afdelingsnieuws

Friesland
Taptoe Rotterdam 
We komen op 27 september met ons 9-persoons busje prima 
op tijd aan bij de Ahoy in Rotterdam. Toevallig staat er een 
golfkar paraat om de leden die slecht ter been zijn richting 
de ingang te brengen, dat gaat mooi. Eenmaal binnen kun-
nen we nog even genieten van een lunch en dan is het tijd 
voor het muziekspektakel. 
In willekeurige volgorde worden we getrakteerd op muziek 
van een boel mooie organisaties: de Marinierskapel der Ko-
ninklijke Marine, Tamboers en Pijpers van het Korps Mari-
niers, Koninklijke Kapel ‘Johan Willem Friso’, Orkest Konink-
lijke Luchtmacht, Orkest Koninklijke Marechaussee, Fanfare 
‘Bereden Wapens’, Regimentsfanfare ‘Garde Grenadiers en 
Jagers’, Vrouwelijke strijders ‘Jo Quail en Maria Franz’, The 
International Tattoo Pipes and Drums begeleid door The In-
ternational Tattoo Highland Dance Team, The Guards Band of 

the Finnish Defence Forces, Maze Voices, Roy Verbeek en een 
mooie drill met wapens door USAF Honor Guard Drill Team 
uit de USA. Ook wordt er nog even muzikaal stilgestaan bij 
het afscheid van de F16 na een trouwe dienst van 45 jaar. Juni 
1979 kwam de eerste F16 aan op vliegbasis Leeuwarden.
We hebben weer een mooie dag gehad en gaan, tijdens de 
drukke spits van Rotterdam, weer huiswaarts. In St. Nicolaas-
ga leveren we de bus weer in en dan is het nog een half uur-
tje rijden naar huis. Moe maar voldaan zoeken we ons bed 
op. (Margreet Moorlag)

Overijssel
Verslag dagtocht Ootmarsum
Daar stond hij dan, bijna een eeuw oud: een originele Parij-
se stadsbus van ‘Nostalgisch Rijden’. Zaterdag 14 september 
kwamen ze vanuit alle kanten naar Wierden, de een kwiek 
stappend (“dat doe ik al 93 jaar”), de ander vertrouwend op 
zijn rollator (“kloteknieën”). ‘Hop in de bus’ was het niet he-
lemaal, maar met wat ondersteuning kreeg iedereen een 
plaatsje. Goedgemutst reden we door prachtig nazomerend 
Twente, via fraaie lanen en langs boerderijen die de beken-
de architect Jan Jans al in 1953 had vastgelegd in prachtige 
potloodtekeningen. Nauwelijks veranderd en perfect on-
derhouden. Onderweg genoten enkele heren zichtbaar van 
de verrichtingen van de chauffeur: dubbel clutchen, zonder 
stuurbekrachtiging en in een zitje uit 1920! De eerste stop 
was voor de deur van het Schoolmuseum Educatorium Oot-
marsum.
Hier werd de groep behoorlijk de les gelezen door een stren-
ge, edoch rechtvaardige meester, die zelfs vrouwen in zijn 

De afdeling Friesland organiseerde op 8 september weer het 
traditionele Skûtsjesilen. Zie pagina 17 voor een verslag. 
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klas tolereerde. Hoe dat zit? Meisjes werden in die dagen niet 
geacht door te leren. Uit alle hoeken klonk een “Gut ja, weet 
je nog!” of “Doar hek ok nog met uschrev’n.” De lunch werd 
genoten bij Watermolen Bels in Mander. Ouderwets pannen-
koeken eten, waarbij het aantal spekpannenkoeken opval-
lend hoog was. Hoezo, vega is in? De tocht werd onder een 
glimlachende zon voortgezet om te stoppen aan de rand van 
de Engbertsdijksvenen bij de Manderveense Aardbei. Wafels 
met aardbeien, koffie en thee - het was genieten daar op het 
terras. Ook hier vloog de tijd en moest de leiding de mensen 
bij elkaar zoeken om de bus weer nét zo vol te krijgen als bij 
vertrek. Bijkeuvelend en bezoekafspraken makend reed het 
geheel terug naar Wierden, om vanuit daar tevreden huis-
waarts te keren. Men vond het een geslaagde dag. (Paul de 
Reus)

Gelderland
Succesvolle contactdag in de Eemhof 
Met acht kinderen en 25 volwassenen werd op 15 september 
een leuke en succesvolle contactdag gehouden in de Eem-
hof in Zeewolde. Opmerkingen als “Het voelt echt als vakan-
tie” en “Het is lang geleden dat we écht zijn weggeweest” 
gaven de goede sfeer goed weer. Ook meldde iemand zich 
spontaan als vrijwilliger aan. Het duurde niet lang voordat 
één van de jongens bij het welkomstdrankje al enthousiast 
vroeg wanneer er gezwommen kon gaan worden. De kin-
deren gingen dan ook gelijk van alle glijbanen af, én van de 
wildwaterbaan. Ouderen genoten van de warme baden bin-
nen en buiten, het terras en de mooie omgeving. De kinde-
ren met hun ouders waren de hele tijd in de Aqua Mundo te 
vinden. De wat oudere leden poseerden ondertussen voor 
de foto. (Gwenda de Graaf)

80 jaar Market Garden
Op 21 september werd herdacht dat de Operatie Market Gar-
den 80 jaar geleden plaatsvond. Zo ook de luchtlandingen 
op onder meer de Ginkelse Heide bij Ede. Onder de daarbij 
aanwezige veteranen was ook oud-verzetsstrijder en Indi-
eveteraan Willem Wilbrink (98), lid van de afdeling Gelder-
land. Daarbij had hij een persoonlijke ontmoeting met zowel 
koning Willem-Alexander als de nieuwe premier Dick Schoof. 
(Pieter Winands)

Utrecht/ ‘t Gooi
Light Festival 4 december
Het Amsterdam Light Festival is inmiddels een traditie ge-
worden. Gedurende de donkerste tijd van het jaar is de his-
torische Amsterdamse binnenstad het decor van een licht- 
en waterfestival. Kunst en lichtsculpturen van verschillende 
kunstenaars brengen veel sfeer en gezelligheid. Daarnaast is 
er in de stad natuurlijk al veel te zien op het gebied van Kerst-
versieringen en uitnodigende etalages. U gaat al dit moois 
zien vanuit de touringcar en vanuit een rondvaartboot die 
speciaal voor uw gezelschap is gereserveerd en die speciaal 
langs de kunstwerken van het Light Festival vaart. Een sma-
kelijk 3-gangen diner op een sfeervolle locatie mag in deze 
feestmaand zeker niet ontbreken.
Deze dagtocht is inclusief de rondvaart Amsterdamse grach-
ten en een 3-gangen diner. Wilt u met eventueel een partner 
hieraan deelnemen dan moet u de bijdrage van € 30,- p.p. 
en hun partner en  € 50,- voor introducés overmaken op rek. 
NL75 ABNA 0628 7951 14 t.n.v. BNMO Zeist. Uw betaling is uw 
bevestiging en moet uiterlijk 27 november 2024 binnen zijn.

Kerstdiner 14 december                                                                                                    
Op zaterdag 14 december gaan we genieten van ons traditi-
onele kerstdiner. Na het vorig jaar sterk tegenvallende diner 
bij Groot Kievitsdal, die zich niet aan de afspraken hielden, 
gaan we nu naar de Weistaar in Maarsbergen voor een zeer 
uitgebreid sharing diner. Daarbij heeft u heel veel keuze in 
allerlei gerechten welke op tafel worden geserveerd. Dit is 
inclusief dranken. Wilt u al dan niet met partner hieraan deel-
nemen dan moet u de bijdrage van € 45,- p.p. en €. 60,- p.p. 
voor introducés overmaken op rek. NL75 ABNA 0628 7951 14 
t.n.v. BNMO Zeist. Uw betaling is uw bevestiging en moet ui-
terlijk 8 december 2024 binnen zijn.                   

N.B. Al onze activiteiten zijn ook voor de leden van de politie 
toegankelijk. 
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Zuid-Holland
Kerstbijeenkomst
Noteer alvast in uw agenda, de eindejaarsbijeenkomst van 
de afdeling vindt plaats op 14 december! De bijeenkomst 
wordt gehouden in Partycentrum Het Witte Paard  in Noot-
dorp. Het Partycentrum is goed bereikbaar met openbaar 
vervoer en heeft een eigen (gratis) parkeerplaats. Aanmel-
den kan bij de secretaris van de afdeling. Nadere informatie 
volgt op de website van de BNMO. (Wim v/d Burg)

Zeeland
Afscheidsreceptie Beschermheer 13 
september
Op vrijdag 13 september nam onze beschermheer Han Pol-
man in een bomvolle Nieuwe Kerk in Middelburg afscheid 
als Commissaris van de Koning in Zeeland. Polman was altijd 
een zeer geziene gast op onze jaarlijkse ledenvergadering, 
hij was altijd zeer toegankelijk voor de leden. Tal van hoog-
geplaatste gasten, waaronder de minister van Binnenlandse 
zaken, afvaardiging uit België en verschillende burgemees-
ters, waren aanwezig. Onze voorzitter Adri van Bakel en se-
cretaris Hans den Hollander waren ook uitgenodigd. In zijn 
slotwoord dankte Polman alle mensen, organisaties en over-
heden met wie hij de afgelopen 11,5 jaar als Commissaris van 
de Koning met plezier heeft samengewerkt. Daarbij wenste 
hij zijn opvolger Hugo de Jonge heel veel plezier, geluk en 
sterkte. De bijeenkomst werd afgesloten met een hapje en 
drankje waar tevens ‘genetwerkt’ kon worden. Bij het ver-
laten van dit event werd nog een literair werkje, ‘Zeeuwse 
verbindingen’, in boekvorm van Polman aan een ieder uit-
gereikt.

Zeeuwse veteranendag 
Wegens organisatorische omstandigheden werd de 
Zeeuwse veteranendag op 14 september  niet in Middel-
burg maar in het Bevrijdingsmuseum te Nieuwdorp ge-
houden. De afdeling was present met een stand die werd 
bemenst door Adri van Bakel, Hans den Hollander en Fred 
Weijer. Ondanks de beperkte toegankelijkheid van dit 
event konden we rekenen op voldoende belangstelling. 
Tijdens deze dag werden door verschillende personen 
kransen gelegd, waaronder de Commissaris van de Koning 
Han Polman. Deze dag was voor hem de laatste in deze 
functie. Tevens bracht hij nog een bezoek aan onze stand 
en schreef hij in het boekje dat wij een dag eerder van hem 
mochten ontvangen: “Veel dank aan alle vrienden van de 

BNMO voor het mooie werk dat jullie doen, en de altijd 
hartelijke samenwerking.” 

            

Samenwerking met het COM Zeeland
Al  decennia lang leggen we in gezamenlijke actie met het 
Contact Oud Mariniers (COM) kransen bij herdenkingen. Een 
logisch gevolg hiervan is dat het DB van de afdeling ver-
kennende gesprekken heeft gevoerd met het COM afdeling 
Zeeland, om tot enige vorm van samenwerking te komen. 
Hoewel het COM een specifieke groep militairen vertegen-
woordigt en de BNMO alle geüniformeerden, zijn de beide 
doelstellingen vergelijkbaar: onderling verbinden en lotge-
notencontact. Bij samenwerken moet je denken aan het uit-
wisselen van nieuwsbrieven, het bezoeken van elkaars con-
tactmomenten, gezamenlijke activiteiten etc. Het kan zelfs 
zo zijn dat de COM leden heeft die de hulp of ondersteuning 
van de BNMO kunnen gebruiken, maar daarvan niet op de 
hoogte zijn. (Hans den Hollander)

Noord-Brabant
Taptoe Rotterdam
Vrijdag 27 september vertrokken we met drie touringcars 
richting Rotterdam, samen met een enthousiaste groep Bra-
bantse BNMO-leden en hun gasten. Iedereen keek uit naar 
de speciale veteranenvoorstelling van de Nationale Militaire 
Taptoe, die haar 70-jarig jubileum vierde in de AHOY.
Na een warm welkom bij de stand van de BNMO werden we 
getrakteerd op koffie, thee en een lunchbox. Dit was slechts 
het begin van een heerlijke dag, want daarna volgde een 
spectaculaire show. Wat deze dag extra bijzonder maakte, 
was de aanwezigheid van acht getroffen militairen uit Oek-
raïne, die in Nederland aan hun herstel werken.
De optredens van de orkesten van onze eigen krijgsmacht 
werden afgewisseld met indrukwekkende bijdragen uit Fin-

Foto: Hans den Hollander
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land, de Verenigde Staten en Schotland. Elk optreden was 
een belevenis op zich, met als een van de meest indrukwek-
kende momenten een ode aan de F16, compleet met een 
echt jachtvliegtuig in de arena! Dit sprak enorm tot de ver-
beelding en maakte een diepe indruk op het publiek.
De muziek bracht niet alleen ontspanning, maar zorgde ook 
voor een gevoel van saamhorigheid onder de aanwezigen. 
Muziek bood troost in historische tijden en gaf hoop voor de 
toekomst. Dit alles maakte de dag tot een daverend succes, 
helemaal passend bij het thema: Alive & Kicking! (Theo Heer-
kens)

Limburg
 
2025 is Lustrumjaar
In 2025 bestaat de BNMO 80 jaar! Het bestuur is druk bezig 
met de voorbereidingen voor het Lustrumfeest. Deze is op 
zondag 17 augustus 2025 bij Kasteel Daelenbroeck in Her-
kenbosch.

Film
Zondag 24 november gaan we om 15.00 uur met leden van 
de afdeling die zich daarvoor opgeven naar de bioscoop 
Luxor in Reuver voor de film ‘André Rieu’s 2024 Maastricht 
Power of Love’.

Leerzame contactdag
Zondag 15 september vond de contactdag in Stevensweert 
plaats. Nadat men goed verwend was met koffie en vlaai, 
kwamen vrijwilligers van Wensambulance Limburg hun 
mooie en dankbare werk promoten. Er werd duidelijk uitge-
legd hoe o.a. de wensen aangevraagd moeten worden, wat 
de mogelijkheden zijn en hoe het in zijn werk gaat. Aandach-
tig werd er geluisterd en men stelde veel goede vragen. Aan 
het einde van de presentatie werd door onze afdeling een 

cheque aangeboden. Na een korte pauze was het tijd voor 
bingo. De middag werd afgesloten met een goed verzorgd 
buffet.

De dagtocht in Gemert
Woensdag 2 oktober was de jaarlijkse dagtocht. Dit keer was 
gekozen voor het Boerenbondmuseum in Gemert, waar je je 
op een Brabantse boerderij anno 1900 waant. We begonnen 
met een uitgebreide Brabantse koffietafel, waarna we een 
rondleiding kregen van de gidsen: hoe maakte men boter, 
waar sliepen de boeren en hoe werd er op de akker gewerkt? 
Verslagen met foto’s staan op de website. (Berthy Deneer)

Agenda
10 november: Karten (Maasmechelen)
24 november: Film André Rieu (Reuver)
15 december: Kerstviering Limburg Zuid (Heerlen) 
22 december: Kerstviering Limburg Noord  
  en Midden (Venlo)
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Welkom bij de BNMO 

In dankbare herinnering 

Secretariaten van de afdelingen
Noord Nederland 

Henk de Jong (waarnemend secretaris), tel.: 06-20822391,  

e-mail:  h.dejong@bnmo.nl 

Friesland 

Erik de Wit, e-mail: e.dewit@bnmo.nl 

Overijssel 

Paul de Reus (waarnemend secretaris), tel.: 06-51938105, 

e-mail: p.dereus@bnmo.nl

Gelderland 

Secretaris: vacant, waarnemend secretariaat,  

e-mail: gelderland@bnmo.nl

Utrecht/’t Gooi 

C.S. Hellinga, tel.: 06-53481297, e-mail: c.s.hellinga@bnmo.nl

Noord-Holland 

Theo Bakker (waarnemend secretaris), tel.: 06-53647365, 

e-mail: t.bakker@bnmo.nl

W.C. Couvée  Noord-Brabant
B.S.P. Schraven-Musters Noord-Brabant
D.R. Zeegelaar  Noord-Holland

P.G. Arts Overloon  99
C.M. Baars-Vethaak Heemskerk  69
M.J. Grüter Leiderdorp  99
H. Bolt Coevorden  65
M. Altena Heelsum  56 

 

Zuid-Holland 

Wim van den Burg, tel.: 06-40551361,  

e-mail: w.vd.burg@bnmo.nl

Zeeland 

Hans den Hollander, tel.: 0118-461113,  

e-mail: h.den.hollander@bnmo.nl

Noord-Brabant 

Theo Heerkens, tel.: 06-51681951,  

e-mail: t.heerkens@bnmo.nl

Limburg 

Berthy Deneer-Maassen, tel.: 0475-562436,  

e-mail: b.deneer-maassen@bnmo.nl

Politie 

Adrie van Donselaar, tel.: 06-40904993,  

e-mail: a.van.donselaar@bnmo.nl

D. Das-Voss Maastricht  93
F.M.M. Vonck Hulst  82
E.P.E. Peters-Resseler Beek  95
J. Withaar Veenoord  79
F. van IJsseldijk Vlaardingen  85

C.J.S. van de Reep  Noord-Holland
M.H. van Rosmalen  Politie

Bezoek regelmatig  
onze website en blijf  
daardoor met ons in verbinding. 
www.bnmo.nl
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Ad Fundum

Ad Fundum is dienstslachtoffer met PTSS en heeft jarenlang bij de 
Nationale Politie gewerkt in diverse functies. Ad Fundum verzet 
zich tegen de wijze waarop binnen het politie(ke)bestel met dienst-
slachtoffers wordt omgegaan. Daarbij is er een grote mate van 
betrokkenheid bij het wel en wee van lotgenoten en de BNMO.

BNMO-lid en Irakveteraan Daniël Knegt kreeg een zwaar 
ongeval tijdens een oefening met de luchtmobiele brigade. 
Het voertuig waarin hij zat, raakte van de weg en belandde 
boven op hem, met levensbedreigende verwondingen en 
blindheid tot gevolg. Hij knokte zich een weg terug en 
besloot de beste te worden in sport. Dit jaar deed hij mee aan 
de Paralympische Spelen in Parijs. 

Column
Daniël KnegtDaniël Knegt

Leve de juridisering? Paralympics Parijs 2024

Column

Eigenlijk zou ik iets positiefs over de 
Nationale Politie (NP) in het alge-
meen willen schrijven, maar zonder 
ziende blind en horende doof te zijn 
lukt dat niet. Niemand zal verbaasd 
zijn over de ophef in de media over 
discriminatie, pesten en ander ongeoorloofd gedrag op de 
Rotterdamse werkvloer. Wat blijkt dit toch een moloch bin-
nen de NP... Waar rotte appels zijn, schiet meestal leiderschap 
en daadkracht te kort. Als ‘mens op de werkvloer’ vlieg je dan 
(vaak terecht) er zo als schuldige met strafontslag uit. Als lei-
dinggevende (vaak onterecht) niet. Die moet, zo verordonneert 
jurisprudentie, op een andere werkplek een nieuwe kans krij-
gen (om verder te falen). Alzo geschiedt. 
Dat voelt niet alleen onrechtvaardig, maar legaliseert het ern-
stig falen als leidinggevende zonder angst voor strafontslag. 
Feitelijk kan zo de grootste hufter tal van collega’s het werken 
en leven net zo lang zuur maken en het imago van de NP scha-
den totdat dit falen als nieuw schandaal de media bereikt. Wel-
ke NP-zondaar gooit hier nu eens de eerste steen goed raak? 
Het gesputter van de NP, luidend ‘het zeer te betreuren en ste-
vig aan te (gaan) pakken’, kennen we nu wel. Feit is dat het zelf-
reinigend vermogen bij de NP uitblinkt in afwezigheid. In dat 
kader bezien doet het pijn te constateren dat veel dienstslacht-
offers er vroeg of laat wél feilloos worden uitgewerkt.
Wij staan zwak door onze kwetsbaarheid, waardoor er goed-
koop over onze ruggen valt te scoren. Wij worden (door al 
eerder falende managers?) willens en wetens zieker gemaakt, 
doordat er geen rekening wordt gehouden met onze opgelo-
pen beperkingen, door re-integratie tegen te werken en door 
juridisch hoog spel te spelen. Onnodige rechtszaken, juristen 
en dwangsommen mogen wél miljoenen kosten. De falen-
de managers die zo’n verkwisting en mensonterend beleid in 
stand durven houden, zouden er per direct cum laude uitge-
knikkerd moeten worden. Zo niet bij de politie. 
Ach, ik besef ook dat mijn stenengooierij hier hooguit een rim-
peltje maakt in die grote juridische politievijver. Leve de juridi-
sering!   

Mijn doel was om deelname 
aan de Paralympische Spelen 
en het parajudo weer op de 
kaart te zetten in Nederland. 
Met alle aandacht en leuke be-
richten in diverse media, van 
de Volkskrant tot NOS-sport, is 
deze missie zeker geslaagd.
Ik kan niet ontkennen dat ik 
soms nog wakker word met de 
gedachte hoe het toch anders had kunnen zijn. Ik heb 
gestreden en mij judotechnisch van mijn beste kant la-
ten zien, maar daar lag ook de valkuil. De passieve op-
stelling die we in Parijs zagen - wat dus vooral geen ju-
doën inhield - lijkt wel de nieuwe standaard, terwijl dat 
niet mijn stijl is. Ik hou van aanvallend judoën. Achteraf 
gezien had ik tactischer moeten zijn, en had ik op straf-
fen mijn wedstrijden kunnen winnen en zo een beter 
resultaat kunnen behalen.
Mijn deelname aan de Paralympische Spelen is een 
unieke ervaring, met een sfeer die moeilijk te beschrij-
ven is. Ik werd omringd door atleten, die met - of juist 
dankzij - hun beperking het beste uit zichzelf weten 
te halen, dat was erg bijzonder om mee te maken. Als 
sporter met een beperking weet ik hoe moeilijk het is 
om de randvoorwaarden te realiseren om op dit niveau 
te kunnen excelleren.
Topsport doe je niet alleen. Zonder de support en steun 
van de mensen om je heen is het domweg niet moge-
lijk. Ik ben dankbaar voor de support van mijn gezin 
en in het bijzonder mijn ‘p.a.’ Harry en coach Danielle. 
Danielle deelt als coach de liefde voor de judosport en 
weet me als geen ander te motiveren om het beste in 
mijzelf naar boven te halen. Harry heeft me naar elke 
training of afspraak gebracht en begeleid. Zonder hem 
had ik me geen raad geweten. Het zijn de mensen in de 
schaduw die een topsportambitie glans geven.   
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